
Lenka Horáková: Radovala jsem se z toho, že mě manžel počkal u vlaku při mém návratu ze služební cesty, z azurové oblohy 
a bílých plání, z procházky přírodou, z přítomnosti laskavých, přátelských, ochotných a přívětivých lidí. Jsem opravdu vděčná za každý radostný 
okamžik neb s veselou myslí se mi žije dobře...

Pavel Šudřich: Radost mám z toho, že se mé děti umí fyzicky hýbat a nedělá jim to problém. Líbí se mi, když se dostanu do přírody 
a pokud možno bez zástupů dalších lidí. A také procházení po vlastní zahradě a počítání, které keře a rostliny zrovna kvetou. Mám rád, když 
šlapu na kole nebo běžím a námaha z toho pramenící je podstatně menší než radost z toho plynoucí. A pak ty momenty, kdy se podívám okolo 
sebe na rodinu a vidím spokojené lidi – alespoň několikrát měsíčně.

Květa Molíková: Moc  nás  sdědečkem potěšila a obšťastnila naše vnučka, které se narodilo krásné miminko... 
Ve svých 84 letech jsem se stala prababičkou a manžel ve svých 90 letech pradědečkem. Jsme za to nesmírně vděční.“ 

Jaro 2019

Držíte v rukou první vydání čtvrtletníku Radostná 
Olomouc. Po roce plánování se sen stal skutečností. 
Poslední měsíc příprav, rozhovorů a milých setkání 
mi byl odměnou a radostí. Na těchto stránkách si 
můžete přečíst to, co můžete i vidět - kolik dobrého 
je kolem nás, když se snažíme, když jsme světu 
a jeho lepšímu obrazu otevřeni a chceme jej plně 
vnímat. Někdy to není jednoduché, ale když se 
nám to daří nebo alespoň občas podaří - stojí to 
rozhodně za to.

Všechny oslovené osobnosti odpovídají na tři stejné 
otázky:
1. Co Vám v poslední době udělalo radost?
2. Co se Vám v Olomouci líbí?
3. Na co se těšíte?
 
Příjemné jarní čtení a bytí 
Pavla Zadorožná

Arión – náš olomoucký poklad
„Ariónova kašna sochaře Ivana Theimera a architektky Angely Chiantelliové je výjimečným 

uměleckým obohacením intravilánu Olomouce. Evokuje starořecký příběh pěvce Arióna, 

zachráněného delfíny, přivolanými jeho krásným zpěvem, když byl pak chamtivými lodníky 

oloupen o výhru v pěvecké soutěži a vhozen do moře. Sochař vytvořil osobité ztvárnění Ariónova 

příběhu a volně pracoval s hravými detaily vodních tvorů. Podnícen přízní dětí vůči vznikající 

fontáně, doplnil je dodatečně další plastikou želvy, určenou k dětským hrám. Již od baroka 

plánovaná socha dnes mimo jiné symbolizuje naléhavou potřebu umění pro lidský život 

a přináší do historicky mimořádně významného moravského města vysokou úroveň sochařství, 

vracejícího se pro inspiraci ke klasicismu. Olomoucký rodák svá díla realizoval svými pomníky: 

na Martových polích pod Eiffelovou věží a v Elysejském paláci v Paříži a v řadě měst v Itálii, 

Německu a u nás.“                                                                                              Text: Ladislav Daniel

JARNÍ TÉMA: Co vám v poslední době udělalo radost?  

„Radosti všedního dne je 
třeba vyhledávat, jako ty 
rozinky ve vánočce.“ 

Radkin Honzák



O těch, kteří pomáhají
Pracuje ve Fakultní nemocnici třetím rokem jako všeobecná zdravotní sestra PICC týmu, před tím působila jako klinická 
edukátorka na dětské kardiochirurgii v Saudské Arábii. S manželem žijí ve Šternberku a mají dvě děti.
1. Baví mě práce s lidmi, kteří jsou naladěni na stejnou notu, nadšení pro dobrou věc, společně sdílená radost, že se nám daří, 
v prostředí, které je srovnatelné se světovými pracovišti.
2. Na Olomouci mám ráda, že má ode všeho něco - přírodu, historii, kavárny, restaurace a milé lidi.
3. Těším se na každý den, vždy se v něm dá najít něco podnětného a děkuji za to, že mám své blízké a kamarády.
Fakultní nemocnice Olomouc je jedním z největších lůžkových zařízení v České republice. Je součástí sítě devíti fakultních 
nemocnic přímo řízených Ministerstvem zdravotnictví ČR. Je největším zdravotnickým zařízením v Olomouckém kraji  
a šestou největší nemocnicí v zemi. Historie druhého největšího zaměstnavatele v Olomouckém kraji sahá až do roku 1896.

Pracuje v Charitě šest let jako sociální pracovnice, pomáhá dospělým klientům s duševním onemocněním ve Středisku psychosociální 
pomoci sv. Vincence a Kryštofa na ulici Řezníčkova. S manželem mají tři děti. 
1. Těší mě úspěchy našich klientů, když se jim s naší pomocí daří naplňovat své potřeby a sny, například literární úspěch 
jedné klientky v celonárodní soutěži nebo nalezení vhodné práce či bydlení. Mám radost, když se u nás klienti cítí dobře, 
nacházejí zde nové přátele, možnosti, jak trávit svůj čas, někteří navázali partnerský vztah, který se proměnil ve stabilní 
manželství a letos nás čeká jejich společná oslava desáté výročí svatby. 
2. Mám ráda Olomouc pro její úzké starobylé uličky, množství kaváren a osobitý půvab. Je to ideální město pro život všech 
generací.
3. Těším se na nadcházející jaro, miluju posezení na zahrádkách kaváren a hospůdek, možnost procházek s rodinou. Slunce 
má vliv i na naše klienty, je příjemné s nimi trávit více času v přírodě a na naší krásné zahradě.
Charita Olomouc je nezisková církevní organizace, zřízena olomouckým arcibiskupem v roce 1993, vedle poskytování sociálních  
a zdravotních služeb se věnuje i řadě dalších aktivit jako sbírková činnost, publikování odborných sborníků, příprava 
a realizace kulturních, společenských a dalších aktivit. 

Založila rodinné centrum Heřmánek, pracuje jako psycholožka a lektorka, s manželem mají čtyři děti. 
1. Radost mi udělaly pololetní prázdniny se sněhem v Jeseníkách, přes den lyžování, běžkování, bobování s rodinou a kamarády, 
večer punč v teple v chatě.
2. Olomouc se mi líbí jako město, historické centrum mi trochu připomíná moje milované rodné Znojmo, naše městská část 
Olomouc Holice má veškerou vybavenost, kterou pro život potřebuji.
3. Těším se na všechno, co přijde, na radost s blízkými, na nová setkání se zajímavými lidmi.
Rodinné centrum Heřmánek je podporou a inspirací pro spokojený rodinný život. Bylo založeno na jaře 2006, aby se měli 
kde scházet rodiče s malými dětmi. Postupně se rozvíjely aktivity, rozšiřovala programová nabídka, nezisková organizace se 
profesionalizovala. Dnes je otevřeno každý den, pracují se všemi věkovými kategoriemi včetně seniorů (projekt pohádkových 
čtecích babiček a dědečků ve školkách), více se zaměřují na rodiny, které mají život v něčem složitější, nabízí prostor pro 
setkání, výměnu zkušeností, vzdělávání, odborné poradenství.
                                                       

Pracuje u hasičů šest let a již od mládí dělá současně i dobrovolného hasiče v rodných Těšeticích. 
1. Velkou radost mi vždy v práci udělá to, když mohu někomu pomoci z nelehké situace. O to víc mě těší, když člověk dostane 
zpětnou vazbu ve formě poděkováni a uznání za to, co udělal. Pak mám dobrý pocit z dobře vykonané práce a cítím, že jsem 
udělal něco užitečného.
2. Na Olomouci se mi nejvíce líbí jeho historické centrum plné krásných uliček a především náměstí s orlojem, na který může 
být Olomouc pyšná. Dále se mi líbí, že to není žádné velkoměsto jako Praha, Brno nebo Ostrava, ale má pro mě ideální velikost 
a celkově dobrou infrastrukturu a dostupnost služeb. Je zde široká škála forem a druhů studia, ale také velké množství 
pracovních příležitostí. 
3. Nejvíce se právě teď těším na jaro a léto až bude krásně a teplo a bude se moct dát dělat venku velká spousta věcí, ať už 
na zahradě nebo sportovat nebo si užívat grilování a posezení s přáteli.
Hasičský záchranný sbor Olomouckého kraje sídlí na Schweitzerově ulici. Hasiči pracují na směny – dvacet čtyři hodin jsou 
vpráci, pak dva dny volno. Na směně jich je dvace tři, směny jsou celkem tři. Profesionální hasiči vyjíždí kakci do dvou minut, 
dobrovolní hasiči do deseti minut. Někdy na směně není výjezd žádný, někdy jich je až deset. Nikdo neví...

Martina Douglas

Fakultní nemocnice 
Olomouc

Arcidiecézní 
Charita Olomouc

Rodinné centrum
Heřmánek

Hasičský záchranný
sbor Olomouckého 
kraje

Michaela Kučerňáková

Petra Tenglerová

Antonín Dostál
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O těch, kteří nás vzdělávají, učí a obohacují            
Vyučuje portugalštinu na Filosofické fakultě, katedře romanistiky, již 21 let. Její všestranný zájem o jazyk, poezii, umění 
a hudbu je velmi inspirující jak pro studenty, tak pro přátele. Zpívá externě ve sboru Moravského divadla, obě děti hrají na 
Základní umělecké škole Žerotín, kde taktéž působí a zpívá již od mládí.
1. Mám velké štěstí, že mi dělají radost moji studenti. Vždycky mě potěší, když se přijdou podělit o své zážitky ze studijních 
cest nebo třeba z nového pracovního místa – jeden z našich absolventů portugalské filologie se stal velvyslancem České 
republiky v Portugalsku. Na to jsem opravdu pyšná.
2. Na Olomouci mám moc ráda, že je to město zároveň historické a mladé. Je tu spousta studentů, a i díky nim pořád přibývají 
nové kavárny, různé dobročinné podniky a zajímavé a originální akce. A kromě milých lidí mám v Olomouci moc ráda parky, 
jejich tajemná zákoutí i zářivé rozárium a vodní plochy, moc se mi líbilo třeba jezírko s chobotnicí ve Smetanových sadech. 
3. Asi to bude znít úplně triviálně, ale já se těším na jaro. Moc se těším, až už si budu moci sednout v parku na lavičku a číst 
si anebo si dát kávu na některé z kavárenských zahrádek, a že jich za chvilku v Olomouci zase bude!

Před 9 lety založila soukromou Waldorfskou školu a školku v Olomouci, které vychovávají a vzdělávají děti s respektem  
k přirozenému vývoji. Snaží se je láskyplně provést dětstvím, vybudovat u nich důvěru ve svět a sebe, rozvíjet týmovost  
a morálku, vzdělávání přinášet převážně prožitkem s respektem k individualitě každého dítěte a zdravě nastavovat hranice  
a rozvíjet osobnost jako celou bytost. Aktuálně se připravují na zahájení výstavby ambiciózního projektu vlastního vzdělávacího 
areálu v lokalitě Olomouc - Hejčín.
1. Patřím mezi lidi, kteří se dokážou radovat z maličkostí, které přináší běžné denní události. Moc děkuji za tento dar, díky 
kterému mě stále baví a naplňuje to, co dělám. S přibývajícími životními zkušenostmi si uvědomuji, že je potřeba za tohle 
poděkovat, protože to není samozřejmostí.
2. Líbí se mi historická část Olomouce. Musím přiznat, že až letos v adventním čase jsem si uvědomila, jak moc je to nádherné 
město. V tomto čase jsem měla příležitost se párkrát procházet olomouckými uličkami a byla jsem doslova fascinovaná tím, 
že jsem si až nyní uvědomila tu krásu okolo, i když v tomto městě žiji už přes dvacet let.
3. Těším se na zahájení stavby našeho nového vzdělávacího areálu, na to až poklepeme kladívkem na základní kámen. Tento 
den si opravdu užiji, protože na něj čekáme už několik let. 

Studio Čtyřlístek funguje od roku 1997. Základem naší práce je celostní přístup, který vychází ze stability pracovního kolektivu, 
tvořivosti s ohledem na měnící se typologii dětí, prohlubování a úcty k rituálům, které jsou součástí iniciace dětí, k sebeúctě 
a sebepřijetí. Každé dítě je pro nás jedinečné a naším cílem je objevit jeho pozitivní přínos pro kolektiv. Během mnoha let 
jsem poznala, že je pro nás nejdůležitější v dětech nastavit vnitřní disciplínu a rovnováhu, dobrý pocit ze sebe a dovednost 
mít se rád takový jaký jsem.
1. Velkou radost mi udělala naše nedávná výprava napříč historickou Olomoucí, kdy jsme s dětmi zavítaly do naprosto 
úžasné kavárny ,,V lese“. Dali jsme si všichni skvělý dortík a pak se už jenom s kolegyní kochaly pozorováním našich dětí, které 
se dokázaly pohybovat v prostředí kavárny s velkou jemností a ohleduplností k dalším hostům, s naprostou samozřejmostí po 
sobě uklízely a i při stolování prokázaly velmi působivou etiketu.
2. Na Olomouci se mi líbí samozřejmě nejvíce to, že tu bydlím. Velmi ráda chodím například na procházky do centra města 
a do olomouckých parků, zvláště se mi líbí naše úžasné náměstí za soumraku. Taky mám moc ráda olomoucké kostely 
a chrámy, olomoucké divadlo a kino Metropol.
3. Těším se na každý nový den. Nemám žádné priority. Děti ve školce se teď aktuálně těší na karneval.

Společně organizují Léčivé zpívání, hudební semináře, pobyty a rituály, vytvořili autorské hudební programy pro školy 
a školky, založili hudební skupinu YanTara, Katka pořádá již mnoho let ženské kruhy. „Vše je vlastně jednoduché: stačí se 
zklidnit a pozorovat přírodu, vnímat rytmy života, nebránit věcem, aby se děly.“ 
1. T: Radost mi udělala sauna s přáteli na lodi v Praze na Vltavě.
   K: Přizvání k účasti na ženské pouti Pálavou.
2. Jako milovníky dobré kávy nás těší, že je v Olomouci spousta kavárniček v ulicích historického centra.
3. Těšíme se, až se nám vrátí syn z Anglie, na jarní výlety na kolech, na společné semináře, které na tento rok připravujeme, 
na zvelebování naší zahrady...

Kateřina Ritterová

Univerzita Palackého
v Olomouci

Waldorfská škola 
a školka

Studio Čtyřlístek

Léčivé zpívání

Monika Machytková

Pavlína Jandová

Katka a Tomáš Pokorní

První jarní den připadá na středu 20.3.2019 ve 22:58. Těšíte se? My ano…  Čtvrtletník o obyčejných lidech, kteří dělají neobyčejné věci



Když nás práce baví a naplňuje, je to znát             

Jarní tipy:  

Březen Duben
TEDx Olomouc
• 22. 3. 2019 od 14:00
Konference pro širokou 
veřejnost na téma: „Lidi pro 
lidi“ / Pevnost Poznání
www.olomouctedx.cz

3.ročník Divadelní Flory 
• 15. - 26. 5. 2019
www.divadelniflora.cz

Do práce na kole 
• 1. - 31. 5. 2019
www.dopracenakole.cz

Květen

Pracuje jako barista v kavárně KIKAFE na Sokolské ulici, která úspěšně funguje již od roku 2014. Úsměv a vlídné slovo věnuje 
každému, kdo k nim zavítá na vynikající kávu.
1. Dělá mi radost to, když mohu jakoukoliv maličkostí udělat radost. Díky své práci je to prakticky okamžitá reakce našich 
zákazníků na výsledný produkt. Radost mi dělá denně přítelkyně se psem a moji přátelé, s kterými se vídám v práci.
2. Mně se líbí Olomouc! Nejde vybrat jednu věc. Ta diverzifikace všeho je super. Žije se tu krásně, je to ideální mezistupeň mezi 
vesnicí a velkoměstem. Jsem tu pouze 8 let, ale nemám problém ji označit za svůj domov.
3. Těším se na kávové akce, na poslední Avengers, až zase pojedu na Island, až vyhraje Sparta titul. Těším se na každý den, 
kdy jdu do práce a na každé chvíle s nejbližšími.

Pracuje jako herec v Moravském divadle, v současné době natáčí v Ostravě novou audioknihu Rudá volavka a krom jiného 
také připravuje večer věnovaný „básníku surrealistů“ Maurici Blanchardovi, podle jehož námětu vznikl krátkometrážní film 
Daniely Hanelové Břehy, který měl minulý rok premiéru na festivalu v Kalifornii.
1. Radostí mi byly nezapomenutelné chvíle spojené se křtem a následným nahráváním knihy pana profesora Josefa Jařaba 
Rektorská rozpomínání. Nesmírně si vážím každého setkání s tímto obdivuhodným a váženým člověkem a to, že jsem se 
mohl podílet na vzniku audionahrávky jeho vzpomínek, je pro mě veliká čest.
2. V Olomouci jsem se narodil, žijí tady mí nejbližší. Vždycky to bude město mého srdce se všemi těmi úžasnými kostely, 
náměstími, uličkami a zákoutími. A o to víc mi pak dělá radost, když se tady povede realizovat třeba taková výstava jakou 
byla Rozlomená doba, kterou nedávno uspořádalo Muzeum umění.
3.Těším se na jaro, na čas strávený s mými dětmi, na divadelní práci, která mě snad bude těšit a naplňovat.

Provozuje Dámský salon Růže - krejčovství a úpravnu oděvů v Edelmannově pasáži. Rozhodla se splnit si své představy, 
zužitkovat to, co umí a dělat radost ženám. Její motto je: „Není nic krásnějšího, než žena v šatech, které padnou.“ 
1. Radost mi dělá, když lidé kolem mne jsou šťastní a veselí. Ještě větší radost mi dělá dcera Anežka. Pokaždé, když se mi 
podaří ji rozesmát a vidět její rozzářený obličej - už celých dvacet let. Je mou oporou, mým světem.
2. Líbí se mi historické centrum. Je pro mne úžasné, že téměř každý den mohu být součástí Olomouce, jejíž dějiny se začaly 
psát před mnoha staletími. Vychutnávám si cestu do Salonku, kolem kina Metropol, kterého jsem věrnou návštěvnicí od 
dětství. 
3. Těším se na každý další den. Těším se na další novou zákaznici, která přijde s úsměvem a já jí budu moci ušít šaty, které 
bude mít ráda. Těším se na čas strávený s rodinou, s nejdražší přítelkyní vílou Terezkou, s kamarády a se všemi lidmi,  
s kterými je mi hezky. Těším se na stáří s milovaným partnerem, protože už jsem ho našla. Do dneška mne fascinuje, když 
vzácně vidím na ulici, jak si starý dědeček vede starou babičku a oba se usmívají, jsou plni klidu, protože už „ všechno“ vědí  
a navzájem se mají... Všem dobrým lidem přeji, aby se vždy měli na co těšit, na koho těšit, z čeho těšit a zůstali dobrými lidmi!
                                                       

Pokud se s námi chcete podělit o Vaše dojmy, sdílet, co se Vám v Olomouci líbí nebo co dobrého jste v poslední době zažili, můžete nám poslat skutečný, vlastnoručně 
napsaný, dopis na adresu Radostná Olomouc, Sokolská 44, Olomouc, 77900. Uděláte nám,  i sobě, radost! Tento čtvrtletník vydává občanská iniciativa „Radostná 
Olomouc“ (Pavlína Zadorožná) - projekt je zcela nefinanční, oslovené osobnosti sdílely své zážitky ochotně a s nadšením a přispěly tak svým příkladem na dobrou 
věc. Grafika: Jana K. Kudrnová, foto na titulní straně: ©TENZO, ilustrace: Kateřina Ritterová ml., náklady na tisk a grafiku: VICTORIA Language Agency.

Honza Václavíček

Petr Kubes

Lenka Knausová

RADOST, SPOKOJENOST, VDĚČNOST, NADĚJE, AKTIVITA, ODVAHA, SPOLUPRÁCE, SDÍLENÍ

Baletní GALA večer 
• 23. 4. 2019, 19:00
www.moravskedivadlo.cz

FLORA Olomouc, jarní etapa  
• 25. – 28. 4. 2019
www.flora-ol.cz  


